
Consultatie op brief wijziging meststoffenwet. 

 

Holten, 13-6-2024 

 

Goedendag Heer /mevrouw. 

 

Via deze weg wil ik mijn ongenoegen uiten over de voorliggende wijziging van de huidige 
meststoffenwet. Mijns inziens is het huidige plan om de intensieve sectoren met 30 % te krimpen 
disproportioneel. 

 

Voor mij als gecombineerd varkens en pluimveehouder geldt namelijk dat al mijn mest al jaren wordt 
verwerkt en niet op de Nederlandse bodem terecht komt. In het geval van pluimveemest is dit al 
helemaal aan de orde voor de gehele sector. Maar liefst minimaal 95% van alle geproduceerde 
pluimveemest in Nederland gaat naar verwerking in één of andere vorm. 

Ik snap dan ook niet welk resultaat men dan wenst te boeken door de pluimveesector in het kader 
van deze nieuwe meststoffenwet te korten! Voor mij als uitbreidende pluimveehouder is het een 
hard gelag hoe de overheid met ons omgaat! Zolang ik pluimveehouder ben en dat is sinds 2003 
loopt de overheid al te steggelen met de productierechten. Eerst zouden ze er af gaan wat elke 2 jaar 
werd uitgesteld. Later werden door het afnemen van de por rechten en de golden harvest rechten de 
verhandelbare rechten zo duur dat ze bijna onbetaalbaar werden. Nu met de opkoopregeling en de 
daarbij geldende verplichting van het hebben van 80% van de rechten zijn deze wederom op 
historisch hoge prijsniveaus terecht gekomen. Dit zijn zaken die niet van te voren zijn te voorzien en 
waar je helaas als ondernemer maar mee hebt te dealen. Het is dan ook zeer waardeloos wanneer er 
nu wederom 30% van de rechten zouden verdwijnen wat tevens tot gevolg heeft dat elke verleaser 
na 3 jaar niks meer heeft te verleasen! Hiermee wordt de gehele pluimveesector in haar flexibiliteit 
hard geraakt. Pluimveehouders die even om welke reden dan ook leeg hebben gestaan zullen hun 
rechten niet te huur aanbieden. Zo zijn er ook pluimveehouders zoals ikzelf die een aantal rechten 
elk jaar bij leasen om de administratie kloppend te krijgen, dit zal onmogelijk worden gemaakt met 
alle gevolgen van dien! Al met al vind ik de te nemen maatregelen een disproportionele last voor 
mijn bedrijf! In dit kader heb ik nog niet eens gesproken over eventuele verkoop van ons bedrijf 
buiten familieband. Dit betekend in ons geval ongeveer een schadepost van €500.000! Ik weet niet 
hoelang u hiervoor moet werken maar bij ons is dat een best heel lange tijd. 

 

Dan het punt over de waterkwaliteit. Wie garandeert dat wanneer de sector krimpt deze 
waterkwaliteit beter wordt? De 1e vraag dient al gesteld te worden of deze daad werkelijk zo slecht 
is! Volgens allerlei onderzoek blijkt dat in de ons om ringende landen hele andere meetmethoden 
gelden. Breng dit eerst op gelijk niveau! 

 

Ga daarna eerst eens inventariseren wie er al allemaal gestopt is en nog gaat stoppen, ik kan u 
zeggen dit zijn er veel! Welke invloed heeft dit op het nieuwe gewenste beleid? 



 

Wat ik tevens nogal bijzonder vindt is dat zulke verregaande regelgeving door de demissionair 
minister zou mogen worden uitgevoerd. Ik dacht dat dit niet past bij een demissionair kabinet! 

 

Bedankt voor uw aandacht en hopelijk wordt alles nog eens serieus heroverwogen! 

 

 

Ik wacht uw reactie af, voor verdere vragen ben ik telefonisch bereikbaar ook voor enige verdere 
toelichting ben ik hierop bereikbaar. 

 

Vriendelijke Groet, 

 

Pluimveebedrijf Wijlhuizen 

Wilco Wijlhuizen 

Schapendijk 4 7451KT Holten 

 

Mob. 0622692855 

Email: wilco_wijlhuizen@hotmail.com 

 


